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Presidentinvaali 2024 palautteet 
 

 
Ennakkoäänestys 
 

• Nimettömänä tullut palaute 19.1.2024: “Miksi ennakko 
äänestys..toimihenkilönä on venäläinen..ihmisten henkilöllisyys ja ketä 
äänestää hänelle näkyvillä..vielä nun on vaaleissa ollut esillä venäläisten 
kaksois kansallisuus..ja poistaminen...ei salon kaupunki voi olla poikkeus 
Suomen turvallisuus asioissa...haluan pian uusiksi..äänestyksen” 

• Äänestäjät ovat ihmetelleet, minne ääni/lähetekuori menee sulkemisen 
jälkeen 

• “Kävin ennakkoänestämässä halikon virastotalolla mlemmilla 
kierroksilla.Äänestystapahtumassa minua ihmetytti se että kun 
äänestyslipuke oli suljettu kirjekuoreen ja leimattu se heitettiin pöydän alle 
minusta katsoen virkailijan jalkoihin.Eikö vaaliuurna kuulu olla äänestäjän 
nähtävillä ja äänestyskuori laitetaan uurnaan äänestäjän nähden.Mlemmilla 
kerroilla käytäntö oli samanlainen.Jos mahdolliasta niin haluan vastauksen 
käytännön laillisuudesta.” 
 

Kaupungintalo 
• Ajoittaisesta hyvinkin pitkästä jonosta huolimatta äänestäjät olivat hyvällä 

mielellä ja rauhallisia. Äänestysintoa oli selkeästi.  
• Kukaan ei sanonut myöskään, että paikka olisi ollut hankala löytää vaikka 

erityisesti lauantaina oli todella runsaasti ulkopaikkakuntalaisia äänestäjiä. Eli 
kylttien viitoitus oli siis kunnossa. 

• Lippupussi on hyvä ja mielestäni pleksikin oli vielä tarpeen vaikka huippu 
korona-aika onkin ohitettu. 

• Erityisesti haluan vielä sanoa, että kollegat virkailijoina olivat hyviä tyyppejä. 
Kiitos teille valitsijoille. 

• 19.1.2024 palaute puhelimitse, että 18.1.2024 ennakkoäänestyksessä 
kaupungintalolla noin klo 16:00 ennakkoäänestäjä äänestänyt ja tyytymätön 
vaalitoimitsijan toimintaan: vaalikuorta ei ole yhdessä lähetelomakkeen 
kanssa äänestäjän nähden laitettu lähetekuoreen, vaan vaalikuori on laitettu 
ja jätetty pöydälle, eikä äänestäjää ole ohjeistettu, tiedotettu tai pyydetty 
odottamaan tai muutoinkaan tilanteessa. Äänestäjä ilmeisesti lähtenyt 
paikalta ja äänestäjälle jäänyt epävarmuus siitä, mitä vaalikuorelle tapahtui ja 
menikö vaalikuori lähetekuoreen lainkaan vaan esim. roskiin. 
 

Linjuri 
• Meillä oli hyvä tiimi ja päivät meni sujuvasti. Meidät uudet otettiin hyvin 

vastaan ja opastettiin tarpeeksi. Nopeasti pääsi työhön sisälle, eikä suuria 
virheitäkään tainnut tulla. 

• Hyvä systeemi oli, että 30min kerrallaan on jokainen ovella ja sitten 
vaihdettiin. Pysyi skarppina kun usein liikkumista, jonoja oli kuitenkin lähes 
koko ajan. 

• Itse koin hyväksi sanoa jo ovella, että henkkari kysytään virkailijan luona 
uudestaan, eikä sitä kannata laittaa laukun pohjalle vielä. Moni iäkkäämpi 
henkilö valitteli äänestettyään, että oli juuri saanut henkkarin laitettua pois ja 
sen uudestaan esille kaivaminen oli välillä hankalaa. 
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• Äänestyspaikan ja kuiron välisessä tilassa voisi palaa kattovalot, jos 
mahdollista. On aika hämyistä. Illalla kun laskimme ääniä moneen kertaan, 
niin kotiinlähtö meni vähän yli puoli yhdeksään. Anttilan parkkitalon ovi jo 
lukossa, samoin ulko-ovi. Onneksi äänestyskuorien viejät olivat vielä paikalla, 
niin pääsimme ulos. 

• Iltavuorossa kaikki toimi hyvin. Anttilan tiloissa mellasti apinalauma ja kerran 
sain puuttua siihen, kun tiputtivat täyden vesipullon yläkerrasta. Onneksi juuri 
silloin ei ollut äänestäjiä paikalla. 

 
Pertteli 

• Pihojen kunnossapitoon toivoisi parannusta, Perttelin piha oli tiistaina todella 
liukas.  

• Mustat kostutuskynät toimii loistavasti, se vesityyny ei ainakaan minun 
kohdalla toimi joten toivoisi niitä mustia olevan riittävästi.  

• Puhdistusaine ja rätti olisi minusta hyvä olla joka paikassa. Me ainakin välillä 
putsailtiin pöydät ja välineet koulun siivousvälineillä. 

 
Kuusjoki 

• Äänestyspaikalla tuli tarpeen lattiansiistimisvälineet lumisen sään vuoksi ja 
kovasti kaipailimme viime äänestyksessä ollutta pesuainetta ja siistimisliinaa 
pöytien/tarvikkeiden puhdistukseen.  

• Lisäksi äänestäjät huomasivat inva-äänestyskopista puuttuvan salo-logon. 
 

 
Laitosäänestys 
 

• 18.1 äänestys Tammilehdossa. Sain äänestäjiltä palautetta toiminnasta. 
o  Asia, jonka monet ilmaisivat oli kiireen tuntu, eli lipukkeet vietiin 

käsistä, vaikka olisivat kyenneet hyvin itse ne laittamaan kirjekuoriin 
jne. kuten asiaan kuuluu.  

o Moni ei nähnyt mihin äänestyslipuke menee.  
o Useat myös toivat esille vaalisalaisuuden huonon huomioimisen, 

vaikka kyseessä oli vaalivirkailija, niin odotettiin kunnioitusta 
äänestäjää kohtaan. 

 
Vaalitoimikunta 1 
• Äänestykset sujuivat eri laitoksissa hyvässä hengessä ja ilman suuria 

viiveitä.  
• Ilolansalossa oli käytännön vaalijärjestelyt delegoitu yhdelle henkilölle. Kaikki 

sujui mutkattomasti.  
• Muilla äänestyspaikoilla hieman aikataulun synkronointi haastetta osastojen 

välillä 1. vaalissa. 2. vaali menikin jo hyvin kaikilla.  
• Käytössä olleet tilat ok joka paikassa. 

 
Vaalitoimikunta 2 
• Olimme hyvä tiimi. 
• Kaikki meni muuten hyvin, mutta sairaalanmäen parkkipaikka on 

haasteellinen. Täytyy mennä ajoissa, että löytää iltapäivällä paikan.  
• Sairaalan puolesta meidät otettu hyvin vastaan.  
• Joka paikassa olemme olleet toivottuja. Kiitosta tulee äänestäjiltä. 
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Kotiäänestys 

• Palaute vaalitiimille, joka on toiminut loistavasti. Kiitos teille! 
 
 
Vaalipäivä (lautakunnat) 
 

Kaupungintalo 
• Tilat, laitteet toimivat ok 

o Joskin varsinaisina äänestyspäivinä oli kovin hiljaista, olisi voinut 
hyvin käydä 100% enemmän äänestäjiä -> mahdolliset ruuhkan 
aiheuttavat puutteet jäivät 'koestamatta'.  

o Reservissä voisi olla 3. äänestyskoppi (varsinkin silloin kun paljon 
ehdokkaita ja kopissa kuluu enemmän aikaa oman ehdokkaan 
valinnassa)  

• Ohjelmistosta/sähköinen vaalipöytäkirja 
o Etenkin 2, Vaalissa törmäsimme vaalipöytäkirjan täyttämisen 

haasteisiin, vaikka joukossamme oli hyvin kokenut kaupungin 
vaalityöntekijä.  

o Jos ääntenlaskussa virhe, jota joudutaan hakemaan pitkään -> 
pöytäkirjan valmistuminen venyy  

o Jos laskennan virhettä ei löydy -> joudutaan jättämään epätäydellinen 
pöytäkirja.  

o Pöytäkirjan täyttöä pitäisi voida harjoitella. Saisi rutiinia työhön.  
• Muonitus  

o Aterioiden annokset olivat monipuolisia  
o Pääruoka aikas tuhti / raskas; työ on lähinnä kevyttä istumatyötä, 

vireys pitäisi pitää ylhäällä.   
o Keitto saattaisi riittää pääruoaksi, ...vaikka päivä onkin pitkä 

 
Lukio 

• Yläkerran paikka oli muutoin loistava, mutta hissin löytämiseksi voisi olla 
hyvä laittaa pari kylttiä 

• Vara pj:llä ei ollut tunnuksia 
• Telineelliset piipparit ehdottoman hyvä juttu. Nyt oli paljon myös uusia 

kortteja, joissa QR. Niitä ei toki lukija tunnistanut, mutta ehkäpä 
tulevaisuudessa! 

• Kiva, että erikoisruokavaliot oli merkitty nimellä. 
• ”Salon ukio äänestyspaikkana. Yläkerta - alakerta - yläkerta - alakerta - 

yrittäkää jo päättää missä äänestetään milloinkin. Liikuntasalissa olisi 
sentään tilaa ja enemmän yksityisyyttä äänestyskoppien välillä. Yläaula on 
ahdas ja pimeä sokkelo. Vaaliuurnakin oli tungettu vihoviimeiseen nurkkaan.” 
 

Ollikkala 
• Kiitokset myös teille, valtava urakka takana - toistaiseksi. 
• Telineissä olleet viivakoodinlukijat toimivat moitteettomasti koko päivän, 

mutta se musta (käteen otettava)lukija ei ollut oikein yhteistyökykyinen. 
Välillä toimi, ja sitten taas ei. 

• Muuten kaikki oli ok. 
 

Mustamäki 
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• Olen osallistunut vaalilautakunnassa työskentelyyn vuodesta 2018 lähtien. Ja 
koko ajan on tapahtunut kehitystä parempaan suuntaan niin koulutusten sekä 
”valmiiden materiaalien” osalta. 

• Kaupungin ruokatarjoilusta sekä muusta tuesta vaaleihin liittyen yms. voin 
antaa ” kiitettävä –  ”  . 

 
Pertteli 
• Enpä voi muuta antaa kuin positiivista palautetta. Kaikki sujui tosi hyvin ja 

aikataulutkin pitivät. Meille oli annettu edellytykset tehdä oma työmme 
mahdollisimman hyvin ja näin myös yritettiin. Omasta mielestäni homma 
pelasi ja oma vaalilautakuntammekin toimi loistavasti. Ja eurovaaleissa 
menee vähintään samalla lailla. 
 

Kiskola (28.1.) 
• Rampilla ei ole mitään valoa 
• Tarvitaan kyltti esteettömän reitin osoittamiseksi 

o Nämä hoidettu kuntoon toiselle kierrokselle 
 

Muurla 
• Muurlan vaalipaikalla 012 kaikki sujui erinomaisen hyvin. 

 
Suomusjärvi 
• Kun pöly on näistä vaaleista laskeutunut niin kahvi-/ruokailu tapahtuma lauta- 

ja toimikuntien puheenjohtajille. Aiheena keskustelu menneistä vaaleista ja 
askelmerkit tuleviin. 
 

Särkisalo 
• Ei mitään valitettavaa. Kaikki hyvin, iso kiitos vaalitiimille. 

 
Muut 

• ”Eu-vaalit jätän väliin. Toki jos palkka nousee niin voin uudelleen harkita.” 
 
Keskusvaalilautakunta 

 
• Tunnistettiin tärkeäksi kiinnittää huomiota riittävään opastukseen 

äänestyspaikoilla yleisellä tasolla sekä myös esteettömyyden osalta. 
Presidentinvaalin 1. ja 2. vaalin välillä opastusta kehitettiin tarpeellisilta osin. 

• Tunnistettiin tarve lisätä huomiota vaalikoulutuksissa vaalipöytäkirjan täyttöön 
ja allekirjoittamiseen sekä myös kaksoisroolien välttämiseen erityisesti 
puheenjohtajiston osalta. 

• Pyritään muodostamaan ja välittämään tarpeellinen yleinen ohjeistus 
puheenjohtajistolle erilaisten vaalikahvioiden järjestämiseen liittyvän 
yhtenäisen käytännön aikaansaamiseksi ja vaalirauhan mahdollisimman 
tehokkaaksi turvaamiseksi. 

• Kiinnitettiin huomiota siihen, että sitä mukaa kun vaaleissa käytettävää 
viivakoodinlukijalaitteistoa päivitetään, tulee mahdollisuuksien mukaan ottaa 
huomioon myös uuden laitteiston toiminnallisuus QR-koodien lukemiseen. 

• Ennakkoäänestyspaikoilla ennakkoäänestyksen lähetekuorien laatikkoon tai 
uurnaan asettamisen käytäntöä pyritään kehittämään äänestäjien näkökulma 
huomioon ottaen. 
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• Todettiin vaalitiimin osalta huomiona, että ydinvaalitiimin henkilölukumäärää 
pidetään nyt optimaalisena. 

• Todettiin keskusvaalilautakunnan yhteiset kiitokset koko vaaliorganisaatiolle 
ja -henkilökunnalle sujuneesta ja onnistuneesta presidentinvaalista. 

 
 
 
 


